

Apparo Fast Edit & IBM Cognos BI support

Apparo Fast Edit is an enhancement for IBM Cognos BI.

For a Cognos user Apparo Fast Edit is completely integrated into the IBM Cognos BI environment. Technically these are 2 separated environments.

Both systems have following interfaces together:

- Webservice
- IBM Cognos BI SDK for creating new entries in IBM Cognos Connection and accessing the IBM Cognos security system.
- 2 additional XML files for IBM Cognos Connection.
The files FastEditDesigner.xml and FastEditBusinessCase.xml are copied automatically into the file directory of IBM Cognos BI (templates\ps\portal).
These files are necessary for the IBM Cognos Connection portal for calling external applications like Apparo Fast Edit.

No IBM Cognos BI settings or files are changed. Therefore IBM Cognos behavior is identical whether Apparo Fast Edit is installed or not.

Because IBM Cognos BI environment remains unchanged the usage of Apparo Fast Edit has no impact for the IBM Cognos BI support.

Apparo Fast Edit ist eine Erweiterung für IBM Cognos BI.

Aus Anwendersicht ist Apparo Fast Edit komplett in die IBM Cognos BI Umgebung integriert, technisch sind aber beide Systeme getrennt.

Beide Systeme haben folgende gemeinsame Schnittstellen:

- Webserver
- IBM Cognos SDK Webservices zum Erstellen von neuen Einträgen in IBM Cognos Connection und Zugriff auf das IBM Cognos Sicherheitssystem
- 2 zusätzliche XML-Dateien für IBM Cognos Connection.
Die Dateien FastEditDesigner.xml und FastEditBusinessCase.xml werden bei der Installation automatisch in das IBM Cognos BI-Verzeichnis templates\ps\portal kopiert.
Alle Apparo Fast Edit Einträge im IBM Cognos Connection Portal verweisen auf diese Dateien und werden benötigt, um externe Applikationen wie Apparo Fast Edit aufrufen zu können.

Es werden keine Einstellungen oder Dateien von IBM Cognos BI geändert, so daß sich die IBM Cognos BI Umgebung mit oder ohne Apparo Fast Edit identisch verhält.

Da beim Einsatz von Apparo Fast Edit die IBM Cognos BI Umgebung nicht verändert wird, bleibt auch der IBM Cognos Support erhalten.